
Šéf senátu Vystrčil se základním platem čtvrt
milionu měsíčně: Když se lidé uskromní a
budou spotřebovávat méně energie, bude to
pro všechny dobře
- CZ24 News | 22. srpna 2022

ČESKO: Předseda Senátu Miloš Vystrčil se ve svém rozhovoru pro česká média vyjádřil o
současné situaci v oblasti energie, konkrétně okomentoval možné dopady zdražování na
české občany. Politik také dal jasně najevo, že očekává od lidí omezení spotřeby energie,
nemyslí si však, že lidé nezvládnou navýšení zálohy.

Současná vláda se snaží dělat maximum pro zvládnutí krize a zlepšení životní situace, je přesvědčen
šéf horní komory českého parlamentu Miloš Vystrčil. Energetická krize a zdražování jsou podle něj
způsobeny objektivními faktory, jako je konflikt na Ukrajině, covidová krize a nadměrné výdaje z
doby předchozí vlády. Ke zvládnutí krize považuje Vystrčil za nezbytné sebeomezení ze strany
společnosti.

„Jsme ale v situaci, kdy každý z nás musí přemýšlet, jakým způsobem se v budoucnu bude chovat a
jak se může uskromnit. Když se uskromníme, budeme spotřebovávat méně energie, tedy i ruského
plynu, což je pro nás všechny dobře,” sdělil Vystrčil.

Podle názoru předsedy Senátu finanční situace ve většině českých rodin zatím není kritická, vyšší
zálohy za energii jako velký problém nevidí.

„Zálohy jsou navrženy dodavatelem energie. Naším úkolem je dostat se do stavu, kdy bude část
energií hrazena státem a kdy část ušetříme. Nejsem ale názoru, že okamžité navýšení zálohy
znamená, že budete v situaci, kdy to nebudete schopen zaplatit,” říká.

Vystrčil tvrdí, že české rodiny mají určité finanční rezervy a zatím budou schopny zvládnout
zdražování energie.

„Musí to nějakou dobu zvládnout sami. Samozřejmě jsou tady ale jiné možnosti, jako příspěvek na
bydlení, je tady také pětitisícová pomoc. Není to tak, že by byli lidé úplně bez příspěvků a bez
pomoci. Jsou tady také další dávky hmotné nouze, které lze využívat,” dodal politik.
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